
Protokół Nr 33/2017 

 

z posiedzenia  Komisji  Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu  

Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

w dniu 7 grudnia 2017 r. godz. 14.18 – 14.55 

w Urzędzie Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

 

Obradom przewodniczył: Przewodniczący Komisji – Mariusz Łata 

 

1. Lista obecności – w załączeniu. 

2. Sprawy wynikające z porządku obrad: 

 

Lp. Sprawa Wniosek/Stanowisko/Informacja 

(wynik głosowania) 

 Porządek posiedzenia: 

 

 

 

 

 

 

 

Przewodniczący Komisji – Pan Mariusz Łata 

otworzył posiedzenie, stwierdzając quorum  

na podstawie listy obecności.  

I. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Opiniowanie projektów uchwał  

na sesję Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego w dniu  

8 grudnia 2017 r. w sprawie: 

 

1) zatwierdzenia rocznego planu 

kontroli oraz preliminarza 

wydatków Komisji Rewizyjnej 

Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego na 2018 r.  

(pkt III poz. 2), 

 

 

 

2) Gminnego Programu Profilak-

tyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2018 

rok (pkt III poz. 3), 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie Programu współpracy Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski z organizacjami 

pozarządowymi i innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku 

publicznego w latach 2018 – 2019 (projekt 

uchwały w załączeniu do protokołu) 

 

Radny Andrzej Pałka zwrócił się  

z zapytaniem, jak rozumieć stwierdzenie 

„Wzory picia”, o którym mowa w części III 

pkt 2 lit. a – szkolenie kadr.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw 

Społecznych – Pan J. B. Malinowski 

wyjaśnił, że użyta w programie ta opiera się 

na narodowym programie zdrowia. Chodzi tu 

o wyposażenie kadr w umiejętności, które 

pomogą w walce z problemem 

alkoholowym. Jeśli zaś chodzi o wzory picia, 

to rozróżnione one są ze względu na 

uwarunkowania środowiskowe i społeczne.  
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Następnie Radna Małgorzata Krysa zwróciła 

się z zapytaniem odnośnie szkoleń 

prowadzonych z zakresu FASD – czy takie 

szkolenia były wcześniej przeprowadzane  

i czy są w Ostrowcu Świętokrzyskim 

specjaliści z zakresu FASD. 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że 3 lata temu  przeprowadzane były takie 

szkolenia. W Ostrowcu Świętokrzyskim jest 

1 specjalista certyfikowany z uprawnieniami 

PARP.  

Następnie Radna Małgorzata Krysa zwróciła 

się z zapytaniem, jakie są możliwości 

skierowania i gdzie można skierować 

dziecko z syndromem FASD. Zwróciła się 

również z prośbą o informację, ile grup AA 

działa w Ostrowcu Świętokrzyskim oraz czy 

istnieje grupa dotycząca dzieci rodziców 

alkoholików. 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że Gmina nie może nigdzie skierować dzieci 

z syndromem FASD. Jeśli zaś chodzi  

o grupy AA, nie są one sformalizowane i nie 

podejmują kontaktu z Urzędem Miasta.   

Naczelnik J. B. Malinowski nadmienił,  

że nikogo nie zmusi się do leczenia 

alkoholizmu. Jeśli sąd nakaże, osoba taka 

podda się leczeniu ale jego zakończeniu 

kontynuuje życie z nałogiem. 

Radna Małgorzata Krysa stwierdziła,  

że sytuacja taka często ma miejsce po 

powrocie do starego środowiska. Zwróciła 

się również  z zapytaniem, czy radni mogą 

mieć wpływ na to, aby nie zezwalać na 

sprzedaż alkoholu w okolicach placów 

zabaw. 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że kwestię to reguluje stosowna uchwała. 

Radny Kamil Stelmasik przypomniał ideę 

trenerów ulicy tzw. streetworkerów  

i stwierdził, że należałoby  w Ostrowcu 

Świętokrzyskim zainwestować w ich 

szkolenie. 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że w większych miastach działanie to jest 

prowadzone przez organizacje pozarządowe.  
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3) Gminnego Programu Przeciw-

działania Narkomanii w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 

2018 – 2020 (pkt III poz. 4) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Następnie Radny Kamil Stelmasik zwróci się 

z zapytaniem, czy jeśli organizacja 

pozarządowa zgłosiłaby się z tego typu 

projektem, mogłaby uzyskać wsparcie ze 

środków na profilaktykę i rozwiązywanie 

problemów alkoholowych? 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że obecnie jedynie Pani Małgorzata Kraus 

posiada stosowne kwalifikacje. W trakcie 

kursu są obecnie: Pani Katarzyna Sobczyk  

i Pani Monika Widerska – Irek. Tylko osoby 

ze stosownym certyfikatem mogą 

samodzielnie zawrzeć kontrakt z NFZ.  

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Gminie Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2018 rok (projekt uchwały 

w załączeniu do protokołu) 

 

Radna Małgorzata Krysa stwierdziła,  

że wyniki ankiety, zamieszczone na stronie 3 

są niemiarodajne. Zasugerowała objęcie taką 

ankietą środowisko młodzieży. 

Naczelnik J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że badaniami zajmują się niepubliczne 

instytucje.  Badania są bardzo kosztowne,  

nie mamy natomiast gwarancji rzetelności 

ich przeprowadzenia. Problemem jest 

również to, że młodzież niekoniecznie 

udziela prawdziwych informacji. Biorąc pod 

uwagę powyższe, wyniki takich badań 

mogłyby być niemiarodajne. Naczelnik  

J. B. Malinowski stwierdził, że środki  

na profilaktykę wydawane są jak najlepiej  

i jak najzasadniej. Uruchomiono punkty 

konsultacyjne, które cieszą się olbrzymią 

popularnością, ściągnięty został specjalista  

z Kielc.  

Następnie Radna Małgorzata Krysa zwróciła 

uwagę, że problemem jest to, że rodzice nie 

wiedzą, jak postępować, nie zauważają 

również, ze młodzież bierze dopalacze. Na 

spotkania odnośnie tego problemu również 
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4) określenia kwoty stanowiącej 

podstawę ustalenia kwoty dotacji 

na działalność Centrum Integracji 

Społecznej (pkt III poz. 5) 

 

 

 

 

5) określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości  

na 2018 r. (pkt III poz. 10) 

 

 

 

 

6) określenia wysokości stawek  

w podatku od środków 

transportowych na rok 2018 (pkt III 

poz. 11) 

 

 

 

7) obniżenia średniej ceny skupu 

żyta dla potrzeb obliczania podatku 

rolnego na obszarze Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski w 2018 r. 

(pkt III poz. 12) 

 

 

 

 

 

przychodzi garstka rodziców. 

Radny J. B. Malinowski wyjaśnił,  

że czynione są starania, aby maksymalnie 

pomóc szkołom, przekazywane są również 

środki na działania profilaktyczne.  

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2018 – 

2020 (projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu) 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie określenia kwoty stanowiącej 

podstawę ustalenia kwoty dotacji na 

działalność Centrum Integracji Społecznej 

(projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu) 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na 2018 r. 

(projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu) 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek  

w podatku od środków transportowych na 

rok 2018 (projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu) 

 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego 

na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski 

w 2018 r.  (projekt uchwały w załączeniu  

do protokołu) 
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II. 

 

 

III.  

 

 

8) określenia wzorów formularzy 

informacji i deklaracji podat-

kowych (pkt III poz. 13). 

 

 

 

 

Informacja w sprawie podatku 

leśnego. 

 

Sprawy różne 

Członkowie Komisji jednogłośnie 

pozytywnie zaopiniowali projekt uchwały  

w sprawie określenia wysokości stawek  

w podatku od środków transportowych na 

rok 2018 (projekt uchwały w załączeniu do 

protokołu) 

 

Członkowie Komisji przyjęli do wiadomości 

informację w sprawie podatku leśnego. 

 

nie zgłoszono 

 

Na tym posiedzenie zakończono. 

 

Odrębne głosy do protokołu: nie zgłoszono. 

Termin następnego posiedzenia: nie ustalono. 

 

Protokołowała:                                     Przewodniczył: 

 

Anna Krakowiak               Przewodniczący Komisji 

          Mariusz Łata 

         

 


